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G ELEN EKSEL HALE GETIRILEN KONGRE'NIN DÖRDÜNCÜSÜ G ERÇEKLEŞTIRILDI  

IV. Ulusal Turizm Kongresi •nin 

ardindan . . .  
Aydın Turizm Işletmeciliği ve Otelcilik Yüksekokulu ile 
Kuşadası Belediyesi 'nin ortaklaşa olarak gerçekleştirmekte 
oldukları "Ulusal Turizm Kongresi "nin bu yıl dördüncüsü 
yapıldı. Kongrede turizm alanıyla ilgili pek çok konu tartışıldı. 

NAZMi KOZAK 

UŞADASI Belediyesi ile 
Aydın Turizm Işletmeciliği 
ve Otelcilik Yüksekoku
lu'nun dört yıldan bu yana 
geleneksel olarak ger

çekleştirdikleri Ulusal Turizm Kong
resi'nin bu yıl dördüncüsü yapıldı. 

26-27 ve 28 Ekim 1 993 tarihle
rinde Kuşadası'nda Efhesus Prin-

Kongre'ye dinleyici olarak katılanlardan bir kısmı. .. 
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· cess Otel'de gerçekleştirilen 
Kongre'de turizm ile ilgili çeşitli ko
nularda bildiriler sunuldu, tartış
malar gerçekleştirildi. Kongre'ye 
çoğu üniversitelerden olmak üzere 
çok sayıda konuşmacı katıldı ve 
çeşitli konulardaki görüşlerini açık
ladılar. 

Kongre, 26 Ekim 1 993 günü 
sabahında yapılan açılış konuşma
larıyla başladı. Açış konuşmasını 
yapmak üzere kürsüye ilk olarak 

Aydın Turizm Işletmeciliği ve Otel
cilik Yüksekokulu Müdürü Prof.Dr. 
Mustafa Sağcan geldi. Prof.Dr. 
Sağcan konuşmasında kongrenin 
yapılış amaçları üzerinde durdu ve 
çeşitli konulardaki görüşlerini açık
ladı. Daha sonra sırasıyla Adnan 
Menderes Üniversitesi Rektör ve
J<ili Prof.Dr. Cezmi Öncüer, Kuş
adası Belediye Başkanı M. Lütfi 
Suyolcu ve Turizm Bakanlığı'nı 
temsilen müşteşar Doç.Dr. Korel 
Göymen konuşma yaptılar. 

Kongre'nin ilk oturumu 26 Ekim 1 
1 993 günü öğleden sonra ''Turizm
de Tanıtım ve Pazartama" adı al
tında gerçekleştirildi. Bu oturumu 
Prof.Dr. Alp Timur yönetirken, 
Prof.Dr. Alpay Ataol ''Türkiye'nin 
Tanıtırması Üzerine Bir Inceleme", 
Prof.Dr. Hasan Tekeli "Küresel
leşme Içeriğinde Türk Turizminde 
Stratejik Pazarlama Planlama ö
geleri" ve Antalya Rehberler Odası 
Başkanı Giray Ercenk de "Tanı
tımda Yetiştirifmiş Personel Istih
damı" başlıklarında topladıkları bil
dirilerini sundular. 

Aynı günde gerçekleştirilen .. 
başka bir otururnun başlığı da "Tu
rizm Eğitimi" adını taşıyordu. B .. 
otururnun başkanlığını Prof.Dr. 
Nazmi Oruç y�ptı. Bu oturuma Do 
kuz Eylül Üniversitesi'nden Prof. 
Alparslan üsal "Turizm Eğitimind 
Yeni Müfredat"; Milli Prodüktivite 
Merkezi'nden O. Kemal Ağaoğl 
"Turizm Eğitimi" ; Bilkent Üniversi-
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Kongreyi Kuşadası Beled.iyesi ile birlikt� düzenley�n 
Aydın Turizm lşletmecıliğı ve Otelcılık Yu ksekokulu nun 
Müdürü Prof. Dr. Mustafa Sağcan. 

tesi'nden lge Pırnar ''Turizm Eğiti
minde Çağdaş Eğilimler"; Istanbul 
Teknik Üniversitesi'nden Fatma 
Küskü de "Otel Yöneticilerinin 
Eğitimi, Yöneticilerin ve Öğretim 
Üyelerinin Görüşleri" başlıklarını 
taşıyan bildirilerini sundular. 

27 Ekim gününün ilk oturumu
nun konusu "Çevre" idi. Bu otu
rum Dokuz Eylül Üniversitesi öğ
retim üyelerinden Prof.Dr. Alpay 
Ataol tarafından yönetilirken, otu
ruma Istanbul Üniversitesi'nden 
Prof. Dr. Metin Tuncel "Türkiye 
Turizminin Coğrafi Temelleri" ; 
Torbalı Belediye Başkanı Ertan 
ünver "Turizm ve Her Boyutuyla 
Çevre" ; Adnan Menderes Üniver
sitesi'nden Yrd.Doç.Faik Küçükto
puzlu "Çevresel Etki Değerlendi
rilmesi Yönteminin Turistik Yöre
lerin Gelişmesinde Kullanımı" ; 
TÜRSAB Kuşadası Bölgesel Yü
rütme Kurulu üyesi Cenk Gengiz 
"Çevre ve Turizm"; Hacettepe 
Üniversitesi'nden Yard. Doç. Dr. 
Mehmet Özdemir de "Turizmin 
Sosyal Yapıya Etkileri Araştırma
larında Metodoloji Denemesi" ko
nulu tebliğleri ile katıldılar. 

27 Ekim gününün bir diğer otu
rumu da "Konaklama Endüstrisi" 
başlığını taşımaktaydı. Bu oturu
mu Dokuz Eylül Üniversitesi'nden 
Prof.Dr. Alparslan Usal yönetti. 
Konaklama Endüstrisi konulu otu-

ruma katılanların bildirileri de şu 
başlıklardan oluşmaktaydı: Akde
niz Üniversitesi'nden Doç.Dr. Ah
met Aktaş "Türk Konaklama Sek
töründe Insangücü ve Antalya Ör
neği"; Adnan Menderes Üniversi
tesi'nden Yrd. Doç.Dr. Feriştah 
Sönmez "Turizm Sektöründe Yeni 
Finansman Tekniklerinın Açıkla
ması" ; Sunset View Tatil Köyü Ko
ordinatörü Feyzullah Ayadenk 
"Turistik Işletmelerin Finansal Mali 
Analizleri". 

27 Ekim öğleden sonra ger
çekleştirilen ilk otururnun konusu 
"Turizm-I" adını taşımaktaydı. Bu 
oturum Adnan Menderes Üniversi
tesi'nden Prof.Dr. Halil Çivi tara
fından yönetiidi ve konuşmacı ola
rak Akdeniz Üniversitesi'nden 
Doç. Dr. Cemil Boyacı ''Turizmin 
Sosyoekonomik Etkileri"; Dokuz 
Eylül Üniversitesi'nden Doç.Dr. 
Orhan lçöz "Turizm Talebinin Ya
pısal Analizi"; Akdeniz Üniversi
tesi'nden Yrd.Doç. Fehamet Akın 
"Turistik Talep Tahminlernesi ve 
Chow Testi" ; Ege Üniversitesi'n
den Arş. Gör. Adnan Türksoy "Av
rupa Turizminde Mega Trendler 
ve Ülkemize Yansıması Beklenen 
Boyutları" ; Türk Hava Yolları Dış 
Ilişkiler Müdürü Ergun Ergün "Kış 
Turizminin Geliştirilmesi" konula
rındaki bildileri ile katıldılar. 

27 Ekim öğleden sonra yapılan 

anatolia 

Yrd .Doç. Dr. Mehmet ÖZdemir de Kongre'de bir 
bildiri sundu .. 

son otururnun konusu "Turizm -ll" 
başlığını taşımaktaydı. Bu oturum 
Balıkesir Üriversitesi'nden Prof. Dr. 
Necdet Hacıoğlu tarafından yöne
tildL Oturuma katılanlar ve bildileri
nin başlıkları ise şu şekildeydi: Ad
nan Menderes Üniversitesi'nden 
Dr. Mehmet Gürdal "Kuşadası'n
dan Yerel Yönetimin Turizmde De
netim Fonksiyonu" ; SH P Kuşadası 
Ilçe Yönetim Kurulu Üyesi Şefik 
Sözer "Turizmde Kent ve Insan 
Faktörü"; Anatolia Dergisi'ni temsi
len Nazmi Kozak "Turizm!n Çeşit
lendirilmesi Bağlamında Türkiye'
de Termal Turizmin Yeri ve Öne
mi"; Dokuz Eylül Üniversitesi'nden 
Muharrem Altun "Profesyonel 
Rehberliğin Dünü, Bugünü ve Ya
rını"; Ege Üniversitesi'nden Arş. 
Gör. Zeynep Aslan "Turizm Işlet
melerinin Kredilendirilmesinde 
Türkiye Kalkınma Bankası'nın Poli-· 
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tiltıları ve Kredilendirme Kararla
rında Dikkat Edilecek Kriterler". 

Kongre'nin son günü olan 28 
Ekim'de "Türk Turizminin Genel 
Değerlendirmesi" konulu bir panel 
gerçekleştirildi. Bu panelin oturum 
başkanlığını ülkemizimin ilk turizm 
profesörlerinden ve bu alanda 
gerçekleştirdiği güzel çalışmaları 
ile hep hatırianacak olan Prof.Dr. 
Hasan Olalı yaptı. Panelistler ise 
şu isimlerden oluşmuştu: Dokuz 
Eylül Üniversitesi Iktisadi ve Idari 
Bilimler Fakültesi'nden Prof . Dr. 
Alp Timur. Prof. Dr. Timur panelde 
"Türk Turizminin Genel Değerlen
dirmesi" başlığını taşıyan konuş
masını yaptı ve bu konudaki ilginç 
görüşlerini açıkladı. Panelin diğer 
konuşmacısı da Balıkesir Üniver
sitesi Rektör Yardımcısı Prof.Dr. 
Necdet Hacıoğlu 'idi. Prof. Dr. Ha
cıoğlu "Türk Turizminde Yeni Ge
lişmeler ve Eğilimler" başlığı altın
da konu ile ilgili görüşlerini açık
ladı. Daha sonra panelde görüş
lerini açıklayan Adakule Oteli Sa
hibi ve Genel Müdürü Kasım Ya
man da "Turizm Yatırımlarında Fi
nansman Sorunu" konulu konuş
masını yaptı ve devletten sektöre 
daha fazla kaynak aktarılmasını is
tedi. Panelin son konusmacısı 
otuz yıla aşkın bir süredir turizm 
sektörünün içinde olan ve her dü
zeyde çalışan Saffet Yatağan'dı. 
Saffet Yatağan kendine özgü gü
zel üsutıu ile "Turizm Yatırımla
rında Yer Seçiminin önemi" başlı
ğını altında konu ile ilgili görüşle
rini açıkladı ve bu arada da ilginç 
konuşması dinleyenlerin begenisi
ni kazandı. 

"Ulusal Turizm Kongresi" yazı
mıza başlarken de değindiğimiz 
gibi, 4 yıldan bu yana gerç�kleş
tirilmektedir. Türkiye gibi _i_yiy� Y?� 
nelik çalışmaların uzun surm�dığı 
bir ülkede, bazı , aksamaları1 da 
olsa bir kongrenin hem de aynı ku-
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Kongre'nin son günü "Türk Turizminin Genel Değerlendirilmesi' konulu bir panel düzenlendi. Resimde bu 
panele katılanlar görülüyor... · 
rumlar tarafından 4 yıl süre ile kı
sıntısız gerçekleştirilmesi güzel bir 
olaydır. Baştan itibaren bu kongre
ye emeği geçenleri kutlamak gere
kir kanısındayız. Bu arada da özel
likle Turizm Bakanlığı'nın bu tip 
kongralere parasal olmasi bile 
kendi personelini göndererek ka
tılmasının doğru ve verimli olacağı 
görüşünü taşımaktayız. 

Ulusal Turizm Kongresi, elbet
te ki Aydın Turizm Işletmeciliği ve 
Otelcilik Yüksekokulu ile Kuşada
sı Belediyesi'nin yakın işbirliğinin 
güzel bir ürünü. Aynı işbirliğinin 
başka yörelerimizde de benzer bi
çimlerde gerçekleştirilmesi her iki 
kurumun da amacına uygun ola
caktır. 

Bu yıl dördüncüsü yapılan "Ulu
sal Turizm Kongreleri"nin biz üçü
ne katılabildik. Birinde bildiri sahi
bi, diğer ikinsinde de dinleyici ol
duk. Bu üç kongerinin üçünde de 

karşımıza ilk çıkan eksiklik koordi
nasyon sorunu oldu. Kongreyi ger
çekleştirilmenlerin eğer bundan 
böyle de bu kongreyi sürdürmek 
amacında iseler bu soruna kalıcı 
bir çözüm üretmelerinin yararlı ola
cağı kanısındayız. Yoksa iki kişi
nin çabası ile yapılacak bir kongre
de pek çok eksiklik ortaya çıka
caktır. 

öte yandan kongre için yapılan 
tanıtırnın ve geniş kesimlerin ka� 
tılımının yeterince yapılmadığı gö
rüşü bizde uyanmaktadır. Kongre 
için yapılacak konuşmacı davetle
rinde daha geniş bir kesime, özel
likle sektöre daha fazla yer veril
mesinin yerinde bir karar olacağını 
sanıyoruz. Aynı şekilde kongrede 
sektörün daha geniş katılımını sağ
lamanın bir yolu da bildirilerin ku
ramsal olmaktan çıkarılıp sek
törün işine yarayabilecek bilgilerle, 
araştırmalarla dolu olmasıdır.O 


